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Aktivity a ciele 
-

Jeden z najdôležitejších cieľov splnomocnenca, bolo dať tejto funkcii svoju opodstatnenosť, komunikovať a 
koordinovať sa so všetkými zložkami verejnej správy, najmä so sekciou športu na MŠVVaŠ, predsedníctvom a členmi 
Fondu na podporu športu, vedením Slovenského a olympijskeho výboru, ďalej si plniť svoju poslaneckú úlohu v 
parlamente a zúročiť celú agendu a prienik práce v prospech športového hnutia.

Zároveň sa splnomocnenec snažil plniť svoju najdôležitejšiu funkciu a to byť spoľahlivým a zodpovedným poradným 
orgánom vlády SR.

V roku 2021 sa splnomocnenec vlády SR pre mládež a šport Karol Kučera plne venoval novým výzvam a úlohám, 
ktoré náležia zo štatútu a výkonu funkcie, rozbehnutej práci na projektoch z roku 2020, aktívnymi pripomienkami a 
diskusiami kooperoval v pracovných skupinách na rôzne témy v oblasti rozvoja športu a školstva pre deti a mládež na 
Slovensku.

Celý rok 2021 opäť poznačila pandémia COVID -19, ktorá si vyžadovala flexibilné prispôsobenie sa jednotlivým 
výzvam a aktuálnym vyhláškam, komunikáciou s konzíliom odborníkov,a športovým hnutím s cieľom nastavenia čo 
najvýhodnejších podmienok pre šport, s dôrazom na zachovanie športovania detí a mládeže v bezpečnom prostredí.



Aktivity a ciele 
-

Medzi najdôležitejšie ciele a aktivity bola práca na :

- program Tréneri v škole
- prieskum a analýza školskej športovej infraštruktúry na ZŠ 
- eurofondy “Partnerská dohoda” pre športovú regionálnu a športovú školskú infraštruktúru 
- telesná a športová výchova na základných školách
- koncepcia športu 
- členstvá a participácia v dôležitých v komisiách orgánoch a inštitúcií štátnej správy ( člen Rady ministra pre 

šport, člen komisie “Zdravie a pohyb” pri ŠPÚ, člen výboru NR SR pre vzdelávanie vedu mládež a šport)

Pre plnenie týchto cieľov potreboval splnomocnenec posilniť svoju sekciu o dôležitých spolupracovníkov a poradcov. 
Preto organizoval niekoľko výberových konaní. Postupne pribudli do tímu úradu splnomocnenca nová hlavná štátna 
radkyňa a posilnilo sa aj  právne oddelenie.

Pre program “Tréneri v škole”, ktorý už mal hlavného koordinátora, bolo dôležité pri jeho raste postupne nájsť 
výberovým konaním aj krajských koordinátorov a stabilizoval sa školiaci a datový tím.



Program Tréneri v škole                  január - apríl

Rozbehla sa pilotná časť programu 
Tréneri v škole do ktorej sa zapojilo 30 
tried v regióne Bratislavy, Banskej 
Bystrici a Košíc. Splnomocnenec bol 
pozrieť prvé triedy, deti, ktoré sú v 
programe a oboznámil sa s prvymi 
dojmami od riaditeľov, učiteľov, učiteliek. 
Deti na týchto školách dostali to, čo im v 
poslednom období počas Covidu najviac 
chýbalo,  pohyb v podobe kvalitnej a 
atraktívnej hodine telesnej výchovy. 
Spustilo sa prihlasovanie pre nové školy, 
pre školenia nových trénerov, či 
telocvikárov, učiteľov a výberové konania 
pre koordinátorov jednotlivých krajov  do 
rozšírenej časti programu, ktorá sa spustí 
od septembra,kde plánujeme zapojiť už 
100 škôl.

Rozrástol sa nám tím odborníkov v 
školiacom tíme. S vedením a 
odborníkmi na  UK FTVŠ sme sa 
dohodli na vzájomnej spolupráci a 
zastrešení školenia do programu pre 
záadný región. Po zastrešení školenia 
v pilotnej časti Univerzitou Mateja Béla 
v BB je UK už druhá Univerzita, s 
ktorou sme dohodli spoluprácu. V 
pláne ostáva nadviazanie spolupráce 
pre východný región. V tejto fáze 
programu a pre jeho ďalšie 
napredovanie sme sa dohodli aj na 
spolupráci s odborníčkou z UK FTVŠ 
dr.Ivetou Cihovou, ktorá bude s 
dr.Tomášom Gurským v dátovom tíme.



Program Tréneri v škole                  január - apríl

 Programom Tréneri v škole napĺňame programové vyhlásenie 
vlády v bodoch:

➡Skvalitnenie vyučovacieho procesu na školách. 

➡Prinášame odborníkov z praxe na školy do vyučovacieho 
procesu. 

➡Dopĺňame školy o potrebné vybavenie. 

➡Prispievame k vzdelaniu učiteľov priamo formou praxe.

Program sa zameriava v tejto fáze na zvyšovanie odbornej časti programu , s pedagogickými odborníkmi a 
psychológmi sme začali pripravovať obsah odbornej metodickej príručky k tomuto programu.

Nadviazali sme spoluprácu s hlavnou školskou inšpektorkou pani Štofkovou Dianovskou. 

Školy zapojené v programe sme vybavili športovými pomôckami a interaktívnymi, vzdelávacími tričkami pre deti, ktoré 
boli obstarané ešte v decembri. Budú slúžiť trénerom a pani učiteľkám na hodinách TaŠV.

Dohodlo sa optimálne financovanie programu pre rok 2021/2022.



Program Tréneri v škole                  máj - august

Úspešne sme ukončili pilotnú časť 
programu  a zároveň prebiehli prípravy 
a samotné školenia  trénerov do 
rozšírenej časti programu v júni na 
univerzite Mateja Bela v BB a v 
auguste na FTVŠ v Bratislave.  
Prebehlo aj výberové konanie na 
krajských koordinátorov. 

Vyhodnotenie dát pilotnej časti pripravil 
dátový tím. Prikladáme záujem detí o 
hodiny TaŠV.



Program Tréneri v škole                  júl - december

Rozbehli sme rozšírenú časť programu, 
zapojili sme 110 škôl, trénerov a detí ZŠ 
po celej SR, pričom sme sa snažili 
zachovať spravodlivo  rovnaký počet 
škôl v každom kraji. Všetky zapojené 
školy opäť dostali aj športové pomôcky, 
ktoré na školách ostávajú pre h TaŠV. V 
spolupráci s odborníkmi sme pripravili 
niekoľko dielov dištančnej TaŠV pre 
1.stupeň ZŚ. Covid19 mal minimálny 
vplyv na plynulý priebeh programu, v 
ktorom participuje už cez 12 tis. detí po 
celom Slovensku.



V rámci organizačnej, legislatívnej, materiálnej a personálnej prípravy úrad 
splnomocnenca vlády SR pre mládež a šport v programe „Tréneri v škole“ v roku 2020 
zabezpečil:

● stanovisko sekcie predprimárneho a základného vzdelávania MŠVVaŠ SR  a sekcie športu 

MŠVVaŠ SR o vyjadrení podpory projektu a súčinnosti pri jeho realizácii,

● spracovanie novely štatútu splnomocnenca vlády SR pre mládež a šport v súčinnosti so 

sekciou vládnej legislatívy ÚV SR,

● vypracovanie a uzavretie 30 zmlúv o spolupráci medzi ÚV SR a základnými školami v 

súčinnosti s právnym odborom ÚV SR,

● verejné obstarávanie na nákup športových pomôcok a samovzdelávacích tričiek s logom 

projektu v súčinnosti s odborom verejného obstarávania ÚV SR,

● spoluprácu s občianskym združením „Trenéři ve škole“,

Program Tréneri v škole             



V rámci organizačnej, legislatívnej, materiálnej a personálnej prípravy úrad 
splnomocnenca vlády SR pre mládež a šport v programe „Tréneri v škole“ v roku 2020 
zabezpečil:

● spoluprácu s Univerzitou Mateja Bela v Banskej Bystrici,

● školenie 45 trénerov,

● uzavretie dohôd o pracovnej činnosti pre hlavného koordinátora a 3 regionálnych 

koordinátor v súčinnosti s osobným úradom ÚV SR a dohôd o vykonaní práce so 

školiteľmi projektu,

● zabezpečenie finančných prostriedkov na roky 2020 a 2021

● predstavenie projektu štátnym inštitúciám, samosprávam, univerzitám, členom 

rady ministra školstva pre šport a pod.

Program Tréneri v škole             



Plán obnovy a Partnerská dohoda 2021 - 2027

PLÁN OBNOVY

Po viacerých rokovaniach s tímom tvorcov “Plánu obnovy” a zástupcami združenia “Cykloiniciatíva” v 
téme rozvoja cyklodopravy po celom Slovensku prichádza pozitívna správa, na cyklotrasy je odsúhlasená 
suma 100 mil. EUR ! 

✅zdravší životný štýl, duševný rozvoj pre ľudí z rôznych sociálnych skupín, ✅pozitívny vplyv na životné 
prostredie , zelenšiu Európu, ✅pozitívny vplyv na klimatické zmeny, lebo cyklodoprava nezanecháva 
žiadnu uhlíkovú stopu, ✅turistický ruch dostupnejší na bicykli, ✅verejný šport, dostupný pre všetkých

PARTNERSKÁ DOHODA

Spoločne s MIRRI a približne 100 členmi pracovnej skupiny,  prebiehali ďalsie rokovania na prípravách 
tvorby Partnerskej dohody. Splnomocnenec sa snažil v spolupráci s MŠVVaŠ ustrážiť témy aj pre možné 
čerpanie eurofondov, pre regionálnu športovú infraštruktúru, či športovú školskú infraštruktúru a cyklotrasy 
a cyklochodníky.



Analýza stavu telocviční

ANALÝZA STAVU TELOCVIČNÍ NA ZÁKLADNÝCH ŠKOLÁCH

Jednou z ďalších priorít súvisiacich s rozvojom pohybovej gramotnosti na školách je aj problematika školskej 
infraštruktúry. Po dohode a spolupráci  s ministerstvom školstva a Fondom na podporu športu, úrad 
splnomocnenca pre mládež a šport sa podujal vypracovať aktuálny prieskum stavu telocviční a následne aj 
štúdiu uskutočniteľnosti, pre možnú výstavbu novej školskej infraštruktúry. 

Zamerali sme sa na ZŠ s počtom žiakov nad 150 po celej SR. link ……

Splnomocnenec navštívil aj niekoľko ZŠ po Slovensku, kde chýba telocvičňa,aby sa oboznámil s prípadnými 
problémami, ktoré súvisia priamo s vyučovaním TaŠV na školách. 

“veľmi ma zaujala a chytila za srdce ZŠ v Zamutove na východnom Slovensku, kde s počtom žiakov 460 
absentuje telocvičňa. Riaditeľ ide však príkladom, kde sa inklúziu detí s marginalizovanými skupinami snaží 
integrovať prostredníctvom pohybu a športu a pridávajú si h TaŠV.”



Analýza stavu telocviční



Analýza stavu telocviční



21.júna sa konala pod záštitou splnomocnenca ÚV v priestoroch Hotela Bórik, za účasti :

premiéra SR Eduarda Hegera, ministra školstva B. Grohlinga, štátneho tajomníka pre šport Ivana Husára, 
štátneho tajomníka ministerstva financií Ľuboša Jančíka a ďalších významných hostí a odborníkov z rôznych 
dotknutých oblastí. 

Zoznam hostí : 
Katarína Kalašová GR Sekcia predprimárneho a základného vzdelávania, Pavol Smutný Sekcia športu 
MŠVVaŠ, Dagmar Masaryková ŠPÚ, Daniela Kállayová Odbor verejného zdravia, skríningu a prevencie Sekcia 
zdravia MZ,  Elena Prokopová Hlavný odborník pediatrie MZ, Tomáš Gurský Detský psychológ, Michal Ježdík 
a Martin Matoulek, Ph.D. předseda České společnosti tělovýchovného lékařství, Anton Siekel Prezidet SOŠV, 
Lucia Mesarošová Člen rady ministra pre šport, Alena Petáková Zástupkyňa riaditeľov škôl, Daniel Masarovič 
Zástupca katolíckych ZŠ, Eva Ohradanová Zástupkyňa riaditeľov súkromných ZŠ, Guenter Apflauer
Rakúsko, Tamas Csanyi Hungarian School Sport Federation a ďalší vzácni hostia.

KONFERENCIA “POHYB DETÍ A MLÁDEŽE NA ŠKOLÁCH PO COVIDE19” 



Odborníci sa zhodli na 
záveroch a výsledkoch 
konferencie:

1. Čo najskôr prinavrátiť 3.h/ 
týždeň  TaŠV pre všetky 
stupne ZŠ

2. Zaviesť 2h týždenne 
pohybovych a športových 
aktivít a postupne ich 
transformovať do hodín TaŠV 
(do troch rokov)

KONFERENCIA “POHYB DETÍ A MLÁDEŽE NA ŠKOLÁCH PO COVIDE19” 



Splnomocnenec vlády SR pre mládež a šport sa zo všetkých síl snažil byť nápomocný v riešeniach 
problémov týkajúcich sa športu, alebo sanácií pre šport v súvislosti s pandémiou Covid19 a pri komunikácii na 
všetkých úrovniach.Prebehlo niekoľko rokovaní ohľadom  prípravy ďalšej výzvy, pre sanácie športových 
stánkov, hál a nafukovačiek v spolupráci s ministerstvom financii, MŠVVaŠ a Fondom na podporu športu.
Na úrade vlády splnomocnenec prijal hlas amatérskeho športu, ktorá spísala petíciu „Vráťte nám šport“, ktorá 
má už cez 10tis. členov.

“Športovanie detí a ich návrat na momentálne zatvorené športoviská vzhľadom na rozšírenú pandémiu 
Covid19, je pre mňa prioritou. Snažíme sa už spoločne hľadať čo najlepšie a najmä najrýchlejšie riešenia pre 
prinavrátenie športu a pohybu najmä detí do klubov jednotlivých športov. Budeme sa snažiť spojiť aj so 
zástupcami pandemickej komisie a otvoriť tému spustenia Covid šport automatu, prípadne jeho vylepšenia”.. 
povedal splnomocnenec na tlačovej konferencii po stretnutí.

Na konci roka prebiehali ďalšie rokovania vlády a konzília, na ktorých sa splnomocnenec aktívne podieľal a 
prispieval k uvoľňovaniu opatrení pre šport. 

Pandémia Covid19 v r. 2021



TELESNÁ VÝCHOVA

Ďalšia spolupráca a stretnutia k tejto téme záverov konferencie s OZ 
rodičia, Združením učiteľov telesnej a športovej výchovy, fakultami a 
katedrami TVaŠ 

Združenie telocvikarov bolo v kontakte so  splnomocnencom počas 
celého roka. Zlepšenie postavenia telocvikárov vníma splnomocnenec 
ako zásadnú vec v riešení problému h TAŠV. Spolu s Dankou 
Masarykovou (ŠPÚ)  hľadali legislatívne riešenia pre ich zaradenie 
smerom na 1.stupeň, čo by zlepšilo kvalitu a možnosti kvantity h TaŠV. 

Na stretnutiach s telovýchovnými fakultami FTvŠ v Ba, Katedrou 
telovýchovy UMB v BB a Prešovskou Univerzitou s dekanmi, či 
profesormi sme rozoberali problematiku zaradenia jednotlivých 
študijných a vyučovacích špecifikácii a smerov pre potencionálnych 
telocvikarov, súvis s možnosťami financovania v novej školskej 
reforme, prípadným zvýšením koeficientu odboru, prípadným 
zlepšením podmienok financovania špecifiká.

Ďalšie aktivity v oblasti telesnej a športovej výchovy



Splnomocnenec ako poslanec národnej rady uvažuje o 
predložení zákona pre lepšiu finančnú motiváciu 
vyštudovaných bývalých športovcov, či súčasných aj 
bývalých skúsených trénerov pre ich možnosť zaradenia 
do vyučovacieho procesu, čo napĺňa aj PVV.

Závery odborníkov z konferencie Pobyb deti a mládeže 
na školách po Covide boli predstavené koaličnej rade a 
po následnej dohode s ministrom Grohlingom vznikol 
konsenzus pre pridanie 1h telesnej a športovej výchovy 
pre 1.stupeň základných škôl plošne. 

Ďalšie aktivity v oblasti telesnej a športovej  výchovy
TELESNÁ VÝCHOVA

Členovia rady ministra pre šport na stretnutiach rovnako upozorňovali na dôležitosť zvýšenia počtu h TaŠV na 
školách.

Na podnet riaditeľky Hapalovej zo ŠPÚ, sa splnomocnenec stal členom Ústrednej predmetovej komisie, zriadenej 
pri ŠPÚ v podskupine pri tvorbe novej kurikulárnej reformy v oblasti Pohyb a zdravie. Absolvoval niekoľko 
meetingov v tejto téme a aktívnymi pripomienkovaním prispieval k tvorbe tejto reformy.



Významné podujatia

Splnomocnenec si plnil 
svoje povinnosti 
vyplývajúce z nového 
štatútu, aj ohľadom 
podpory a koordinácie 
významných podujatí 
medzi zložkami sekcie 
športu, SOŠV a vládou 
SR. S hrdosťou 
vyprevadil našich 
najlepších olympionikov 
na OH 2020  do Tokia, 
ktoré sa nakoniec konali 
s ročným oneskorením.



Významné podujatia
OKOLO SLOVENSKA

Ďalšou dôležitou štátnou inštitúciou s potenciálom podpory 
významných športových podujatí sa stala aj Slovak Travel, ktorá v 
spolupráci s vládou SR podporila naše najvýznamnejšie cyklistické 
podujatie “Okolo Slovenska”, za účasti nášho najlepšieho cyklistu 
Petra Sagana.

EYOF

24.júla bolo práve rok do najväčšieho juniorského - mládežníckeho 
podujatia EYOF , ktoré sa bude konať v Bánskej Bystrici v lete  2022. 
Financovanie podujatia a organizačné prípravy sú téma č.1 . 
Prebiehajú rokovania s ministerstvom financii a organizátormi, na 
čele s výkonným riaditeľom podujatia Petrom Hamajom. 



KONFERENCIA “Infraštruktúra národného významu” 20.9. v Trnave

Splnomocnenec v spolupráci s Fondom na podporu športu, sekciou športu na ministerstve školstva, vedy 
výskumu a športu, ako aj s Slovenským olympijskym a športovým výborom pripravili prezentáciu projektov 
vhodných pre uchádzanie sa potencionálnej výzvy  pre národnú športovú infraštruktúru. Splnomocnenec 
informoval športové hnutie ohľadom prebiehajúceho prieskumu školskej športovej infra, ako aj možného 
ďalšieho zdroja financovania, či už školskej, ale aj regionalnej športovej infraštruktúry z Eurofondov, čo by 
bolo možné historicky po prvý krát na Slovensku.

VÝZVY pre športovovú infraštruktúru                                                                         

49 projektov uspelo v prvej výzve Fondu v hodnote 14,1mil Eur.. Vzhľadom na veľký dopyt a po 
rokovaniach na ministerstve financií sa podarilo vďaka intervencii splnomocnenca, v spolupráci s FnPŠ a 
sekciou športu MŠVVaŠ dohodnúť navýšenie financii o 9 mil.  V prvej polke roka bolo tak podporených 
ďalších 55 projektov vo výške 9,9 mil. Eur

Koncom roka bola vypísaná už druhá výzva. pre rozvoj športovej infraštruktúry v hodnote 20 mil Eur.

Spolupráca s Fondom na podporu športu



Výzva marec

V  spolupráci s predsedom Fondu  na podporu športu 
Ladislavom Križanom, sekciou športu MŠVVaŠ a MH 
sme odsúhlasili finančné prostriedky vo výške 6mil. pre 
profesionálny šport 

Výzva jún

v následnej spolupráci a po rokovaniach sa vyčlenili 
4mil. pre amatérske športové subjekty , na zmiernenie 
dopadov pandémie pre amatérske kluby a organizácie 
pre oprávnené obdobie marec-december 2020

Výzva november

Vďaka niekoľkým rokovaniam sa  podarilo dohodnúť s 
MF na ďalšej dôležitej  podpore cca 80-tich 
profesionálnych športových klubov vo výške 9,5  mil. Eur

Sanácie pre šport v súvislosti s pandémiou Covid19 



ZÁKON O PREVÁDZKOVANÍ A ÚDRŽBE DETSKÝCH IHRÍSK 

Vzhľadom na prípravu legislatívnej úpravy zákona sme oslovili vzorku náhodne vybraných rodičov v počte 
250,ktorí vyplnili dotazník. 

Podľa rodičov je :

✅ 75% z DI je novších ako 10r., ✅ 65% by radi chodili aj každý deň na DI 

✅ až 75% z Vás si myslí, že DI je nedostatok, ✅ len 20% z Vás si myslí, že je dostatočná údržba DI

✅ zatiaľ 60% z Vás zaznamenalo výrazne poškodenie DI, ✅ 20% úraz dieťaťa z dôvodu zlého 
techn.stavu DI

✅ 65% si mysli že poistenie za škodu by malo byt samozrejmosťou…

Naďalej konzultujeme s odborníkmi novo pripravovaný zákon o detských ihriskách, kde sme vypracovali 
nový návrh zákona na pripomienkovanie, pre pripravované aprílové stretnutie pracovnej skupiny pri 
ministerstve hospodárstva na túto tému.

Spolupráca na legislatíve



Z dôvodu extrémneho nárastu násilia a výtržností na verejných športových podujatiach sme participovali na 

príprave novely, kde sa prijali účinné opatrenia na vylúčenie osôb páchajúcich divácke násilie a za účelom 

zvýšenia dôvery verejnosti navštevovať športové podujatia. Aby boli opatrenia účinné a efektívne a v praxi 

aplikovateľné, splnomocnenec uskutočnil viacero rokovaní s erudovanými odborníkmi z oblasti boja proti 

extrémizmu a diváckeho násilia, s odborníkmi zo športových zväzov ale aj samotnými organizátormi 

športových podujatí.

Spolupráca na legislatíve
ZÁKON O ORGANIZOVANÍ VEREJNÝCH ŠPORTOVÝCH PODUJATÍ

VÝPADKY Z NADVÝŤAŽKOV 4,1mil. 

Na rokovaniach s ministerstvom financií a školstva sme pomohli dostať nadvýťažky k športovým zväzom a 

vyplatiť ich ešte v tomto roku.



KONCEPCIA ŠPORTU

Úrad splnomocnenca sa zúčastnil na viacerých rokovaniach ohľadom tvorby novej koncepcie športu. 
Napriek tomu, že bolo rozpracovaných viacero verzií, do medzirezortného pripomienkového konania z 
dielne MŠVVaŠ sa dostala koncepcia na obdobie 2021-2026. SPlnomocnenec vzniesol 23 pripomienok, z 
ktorých po vzájomnom rokovaní bolo 22 akceptovaných zo strany ministerstva školstva. 

Spolupráca na legislatíve

ZÁKON O MIESTNYCH DANIACH

S kolegami v parlamente sme spracovali 

novelu, ktorá bude dávať samosprávam 

možnosť úplne oslobodiť, alebo znížiť 

dane za športoviská v mestách, alebo 

obciach.



Ďakujeme za pozornosť

Splnomocnenec vlády SR pre mládež a šport Karol Kučera vykonáva svoju 
funkciu bez nároku na odmenu už 19 mesiacov.


